
Vragen o.b.v. art. 45 reglement van orde  
  
Aan:    College van B&W 
Van:    CDA en GL  - Jan Nabers en Eildert Noorda 
Datum:   20 november 2023 
Onderwerp:   Zwols Pfas waar zit het en hoe gaan we om met aangetroffen hoeveelheden 
 
Geacht college,  
 
De afgelopen dagen zijn er in de pers weer veel berichten verschenen over PFAS. Enerzijds zijn er 
grote zorgen over vervuilde grond in relatie tot gebruik (bedrijven, moestuinen en woningen), 
anderzijds spreken beleggers zich openlijk uit tegen de productie en het verhandelen van producten 
waarin PFAS zit. Voor de zomer van 2023 heeft het Zwolse CDA samen met haar collega’s uit 
Zwartewaterland vragen gesteld over Pfas, toen in relatie tot de Klok van Westerhuis. De 
onderstaande vragen gaan meer specifiek over de Zwolse situatie. Deze vragen stellen de fracties van 
CDA en GroenLinks samen.  
 

1. Kan het college de raad informeren op welke plaatsen in Zwolle PFAS in de grond zit?  
a. Zo ja, kunnen we daarvan een kaartje ontvangen met de aanwezige hoeveelheden in 

grondwater, oppervlaktewater en in de bodem? 
b. Zo nee, is het college bereid onderzoek te doen naar hoog risico locaties? 
c. Heeft het college zicht of in het verleden gestorte Zwolse Pfas houdende grond in de 

door het rijk aangegeven Kolk van Westerhuis is gestort?  
 

2. Het college heeft de gemeenteraad op 8 juli 2021 via een informatienota op de hoogte 
gesteld van aangetroffen bodemverontreiniging in Voorsterpoort, hierbij zat ook Pfas.  
https://zwolle.bestuurlijkeinformatie.nl/Document/View/5191af6c-3663-4761-
880d-01da3befce38.  

a. Heeft het college het onderzoek op de voormalige Beers-locatie (bij consequenties 
punt 2 genoemde onderzoek van de informatienota) inmiddels afgerond? Mag de 
gemeenteraad het rapport hiervan ontvangen, wat zijn de waarden van de 
verontreiniging?  

b. Het college schrijft dat het 6600 ton verontreinigde grond betreft. Waar is deze 
hoeveelheid verontreinigde grond opgeslagen? 

c. Worden de hoeveelheden Pfas in het grondwater op deze (WRZV en Beers) locatie 
gemonitord?  

 
 

3. PFAS is de afgelopen decennia verwerkt in veel producten, de lijst is eindeloos. Deze worden 
over het algemeen via het vuilnis afgevoerd. Graag horen we van het college wat de 
mogelijkheden zijn om:  

a. Het gebruik te beperken, zou het college zich in kunnen zetten om 
publieksinformatie over de gevaren te geven 

b. De afvalstroom te kanaliseren, zodat we Pfas op kunnen slaan en hopelijk op termijn 
op een milieuvriendelijke wijze af te breken.  

c. Pfas verontreinigende grond te reinigen, zoals de Hybrid Soil Washing. Doet Zwolle 
dit al? Ziet het kansen? 

  
4. Met betrekking tot de beantwoording van de CDA vragen van juli 2023 heeft u aangegeven 

zich binnen het wettelijk kader te houden. Gezien de laatste berichten en het gevaar dat via 

https://zwolle.bestuurlijkeinformatie.nl/Document/View/5191af6c-3663-4761-880d-01da3befce38
https://zwolle.bestuurlijkeinformatie.nl/Document/View/5191af6c-3663-4761-880d-01da3befce38


bodem en grondwater effect heeft op de volksgezondheid, is het de vraag of het college 
bereid is verdere beperkingen binnen Zwolle in te zetten gericht op minimaliseren van de 
effecten op de volksgezondheid?  
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